



Miriam Edelson



Experience & Commitment

CAW  TCA

CANADA

That's what leadership is all about. And that is what Miriam Edelson of the CAW brings to the Ontario Federation of Labour.

Whether the issue is opposition to NAFTA, fighting workplace closures and job loss or defending medicare and social programs, Edelson is an outspoken fighter on behalf of working people.

In her more than 13 years in the labour movement, in both the private and public sector, Edelson has played a key leadership role on many key issues.

As a local president in CUPE, Edelson worked with her newly formed local at Carleton University to build awareness of the union, including fighting for a sexual harassment clause in the collective agreement and for adequate health and safety conditions.

As a staff member of the Public Service Alliance of Canada in Ottawa-Hull, Edelson worked as an organizer in the high profile Parliament Hill campaign. She also carried out education programs in English and French and worked closely with the francophone caucus of the Ottawa and District Labour Council.

Before joining the CAW Communications staff as Director early in 1991, Edelson worked as union rep for the radio producers at CBC. There she spearheaded negotiations with the Corporation and represented the union at Canada Labour Board hearings.

Edelson's primary role in the CAW is as media liaison for Buzz Hargrove, CAW president. She was active in the recent round of Big Three auto talks and also edits an array of internal union communications tools, including the newspaper and weekly *Contact*. She is active on women's, human rights, housing and cultural issues within the labour movement.

An NDP supporter, Edelson has canvassed in many election campaigns at all levels. She also firmly believes in the strength of building links and coalitions with other progressive organizations.

*Miriam Edelson:
a trade union leader
with the commitment and experience
to fight for working people.*

ELECT
Miriam Edelson
OFL Vice-President



Miriam Edelson



Expérience et engagement

CAW  TCA
CANADA

C'est cela que le leadership représente. Et c'est cela que Miriam Edelson des TCA apporte à la Fédération du travail de l'Ontario.

Quelle que soit la question, l'opposition à l'ALENA, la lutte contre les fermetures de lieux de travail et contre les pertes d'emploi, ou la défense de l'assurance-maladie et des programmes sociaux, Edelson est une lutteuse éloquente au nom des travailleuses et travailleurs.

Dans ses plus de 13 années dans le mouvement syndical, à la fois dans le secteur privé et le secteur public, Edelson a joué une rôle de premier plan de leadership sur de nombreuses questions clés.

Comme présidente d'une section locale au SCFP, Edelson a travaillé dans sa section locale nouvellement formée à l'Université Carleton pour édifier une sensibilité au syndicat, ce qui comprenait lutter pour une clause sur le harcèlement sexuel dans la convention collective et pour des conditions adéquates de santé et de sécurité.

Comme représentante nationale de l'Alliance de la fonction publique du Canada à Ottawa-Hull, Edelson a travaillé comme une organisatrice dans la campagne à haute réputation sur la Colline parlementaire. Elle a aussi réalisé des programmes d'éducation en anglais et en français, et elle a travaillé étroitement avec le caucus francophone du Conseil du travail d'Ottawa et du district.

Avant de se joindre au personnel des communications des TCA comme directrice, au début de 1991, Edelson travaillait comme représentante syndicale pour les réalisateurs de radio à la CBC. C'est là qu'elle pris la direction des négociations avec la

Société Radio-Canada et qu'elle représentait le syndicat aux audiences du Conseil canadien des relations du travail.

Le premier rôle d'Edelson chez les TCA est d'être une liaison avec les médias pour Buzz Hargrove, le président des TCA. Elle a été active dans la récente ronde de pourparlers avec les Trois Grands de l'automobile, et elle édite un large éventail d'outils de communications internes du syndicat, y compris le journal et le *Contact* hebdomadaire. Elle est active dans des questions de la condition féminine, des droits de la personne, du logement et des activités culturelles, au sein du mouvement syndical.

Comme partisane du NPD, Edelson a travaillé à de nombreuses campagnes électorales, à tous les niveaux. Elle croit aussi fermement dans la vigueur d'établir des liens et des coalitions avec d'autres organisations progressistes.

*Miriam Edelson:
un leader syndical avec l'engagement
et l'expérience pour lutter en faveur des
travailleuses et travailleurs*

ÉLISONS
Miriam Edelson
À la vice-présidence
de la FTO